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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

AKADEMICKÉHO SENÁTU ČZU 
DNE 10. PROSINCE 2020 

 

přítomni - online 

Ing. Vlastimil Mikšík, Ph.D., Ing. Matyáš Orsák, Ph.D., prof. Ing. Svatopluk Matula, CSc., Ing. Sylva Lanková, Ing. 
Jiří Velechovský, doc. Ing. Oto Nakládal, Ph.D., doc. Ing. Jiří Vojar, Ph.D., Ing. Zdeněk Keken, Ph.D., doc. Mgr. Lukáš 
Trakal, Ph.D., Ing. Lukáš Gábor, Ph.D., prof. Ing. Miroslav Müller, Ph.D., prof. Dr. Ing. František Kumhála, Ing. 
Zdeněk Votruba, Ph.D., Mgr. Ing. Pavel Michálek, Ph.D., doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D., Ing. Petra Šánová, Ph.D.,  
Bc. Radek Martiník, Ing. Radim Kotrba, Ph.D., doc. Ing. Zbyněk Polesný, Ph.D., Ing. Tomáš Kudera, Bc. Iva 
Bernáthová, PaedDr. Dušan Vavrla, doc. PhDr. Radmila Dytrtová, CSc., Michaela Minárová 

Ing. Iva Hrabánková, Ph.D. 
 
Omluveni: doc. Ing. Vítězslava Pešková, Ph.D., prof. Ing. Jaroslav Červený, CSc., Ing. Radim Löwe, Ing. Václav 
Silovský, Ph.D., Tomáš Orgoň, Ing. Tereza Sedlářová Nehézová 
 
Příchod: 10:20 prof. Ing. Ladislav Kokoška 
Odchod: 10:31 prof. Ing. Svatopluk Matula, CSc., 10:51 prof. Dr. Ing. František Kumhála, 11:10 doc. Ing. Irena 
Benešová, Ph.D. 
 
 

program 

  1. Kontrola zápisu 

 

Kontrola zápisu 

• předseda AS ČZU zahájil zasedání AS ČZU  

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování ke schválení zápisu z minulého zasedání AS ČZU  
pro: 24; proti: 0; zdržel se: 0 

 > AS ČZU SCHVALUJE ZÁPIS Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS ČZU   
 

Jednací řád Vědecké rady Technické fakulty České zemědělské univerzity 
v Praze 

• Ing. Mikšík přednesl stanovisko legislativní komise, která doporučuje předložený dokument AS ČZU ke 
schválení a pouze formálně doporučuje při příští změně Jednacího řádu Vědecké rady TF v čl. 2 odst. 3 
vyškrtnout celou závorku 

2. Jednací řád Vědecké rady Technické fakulty České zemědělské univerzity v Praze 

3. Informace k volbám do AS ČZU a AS příslušných fakult 

4. Volba místopředsedy AS ČZU 

5. Různé 
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 v diskuzi vystoupili: --- 

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování o materiálu v předloženém znění 
pro: 24; proti: 0; zdržel se: 0 

> AS ČZU SCHVALUJE JEDNACÍ ŘÁD VĚDECKÉ RADY TECHNICKÉ FAKULTY ČESKÉ ZEMĚDĚLSKÉ UNIVERZITY V PRAZE  
 

 Informace k volbám do AS ČZU a AS příslušných fakult 

• předseda AS ČZU vznesl dotaz na Mgr. Mádlovou, jak dlouho lze čekat s realizací voleb, Mgr. Mádlová 
sdělila, že dle zákona č. 188/2020 Sb., je to do 120 dní po ukončení nouzového stavu (vzhledem k účinnosti 
uvedeného zákona pouze na rok 2020 však maximálně do konce dubna 2021) 

• na základě všeobecné diskuse a převládajícího názoru požádal předseda AS ČZU volební komisi o přípravu 
návrhu dokumentu k vyhlášení voleb, a to pokud možno tak, aby bylo možné tento materiál předat 
jednotlivým fakultám nejdéle do 16. 12. 2020 Akademický senát ČZU doporučuje navrhnout harmonogram 
voleb tak, aby se vlastní volba mohla uskutečnit již od 5. 1. 2021, kdy lze očekávat uvolnění nouzového 
stavu. Pozdější termíny jsou z tohoto pohledu již opět rizikové. Vzhledem k tomu, že nelze odhadnout 
budoucí vývoj situace, AS ČZU doporučuje Volební komisi zvážit variantu tandemové volby (v případě, že 
nebude možné realizovat volby v uvedeném termínu (nouzový stav), automaticky se o týden posunují) 

• předseda AS ČZU požádal paní kancléřku o prověření, zda by pro uskuteční voleb mohly být využity bývalé 
prostory KB (přebudovávané na Welcome centrum). Po diskusi s vedením univerzity bude pro volby možné 
využít studentskou část menzy 

• v diskuzi vystoupili: Ing. Lanková, Ing. Mikšík, prof. Kumhála, prof. Müller, Mgr. Michálek, prof. Kokoška, Ing. 
Šánová, doc. Benešová, PaedDr. Vavrla 
 

Volba místopředsedy AS ČZU 

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování o odložení volby místopředsedy AS ČZU na příští zasedání AS 

• v diskuzi vystoupili: --- 
pro: 25; proti: 0; zdržel se: 0 

> AS ČZU SOUHLASÍ S ODLOŽENÍM VOLBY MÍSTOPŘEDSEDY AS ČZU  
 

Různé 

• Jednací řád Vědecké rady Provozně ekonomické fakulty České zemědělské univerzity v Praze - Mgr. 
Michálek si dovolil jménem pana děkana Pelikána požádat AS ČZU o projednání předloženého dokumentu, 
přestože nebyl předložen v termínech daných Jednacím řádem AS ČZU 

• Ing. Mikšík přednesl stanovisko legislativní komise, která doporučuje předložený materiál AS ČZU ke 
schválení a opět pouze formálně doporučuje při příští změně Jednacího řádu Vědecké rady PEF v čl. 2 odst. 
4 vyškrtnout celou závorku 

• v diskuzi vystoupili: --- 

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování o materiálu v předloženém znění 
pro: 24; proti: 0; zdržel se: 0 

> AS ČZU SCHVALUJE JEDNACÍ ŘÁD VĚDECKÉ RADY PROVOZNĚ EKONOMICKÉ FAKULTY ČESKÉ ZEMĚDĚLSKÉ UNIVERZITY 

V PRAZE  
 

• kancléřka omluvila nepřítomnost pana rektora a pana kvestora z dnešního zasedání AS ČZU 

• kancléřka jménem pana rektora požádala AS ČZU o schválení předloženého materiálu, dle nějž nadále trvá 
tvorba sociálního fondu ve výši 1 % z ročního objemu nákladů ČZU zúčtovaných na mzdy, náhrady mzdy a 
odměny za pracovní pohotovost.  

• doc. Benešová představila stanovisko ekonomické komise, která nemá k danému návrhu žádných 
připomínek a doporučuje AS ČZU ke schválení, doc. Benešová vznesla pouze dotaz, zda se uvažuje o využití 
prostředků z fondu i na další účely než pouze příspěvek na penzijní připojištění, dotaz bude paní kancléřkou 
předán panu kvestorovi  
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• v diskuzi vystoupili: --- 

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování o předloženém návrhu žádosti 
pro: 24; proti: 0; zdržel se: 0 

> AS ČZU SCHVALUJE DALŠÍ TRVÁNÍ TVORBY SOCIÁLNÍHO FONDU JEDNÍM PROCENTEM Z MEZD A NÁHRAD 
 

• kancléřka informovala o výsledku výběrového řízení na auditora účetní závěrky za účetní období 2020 - 2022 
pro ČZU, byla vybrána společnost ADU.CZ, s.r.o. se sídlem Zámostí 68, Malenice, PSČ 387 06, IČO 62522078, 
která předložila ekonomicky nejvýhodnější nabídku 
 

• kancléřka podrobně představila a seznámila AS ČZU s nově vznikající směrnicí rektora ohledně zájmových 
činností studentských spolků, informovala o memorandu, které bude podepisováno s jednotlivými 
studentskými spolky, předpokládaná finalizace směrnice je plánována na leden 2021 

• v diskuzi vystoupili: Mgr. Michálek, který poděkoval za iniciativu a požádal, aby ve struktuře spolku bylo 
zakotveno, že spolek vedou studenti, kteří mají „statut studenta“, dále vznesl dotaz, zda se řeší ošetření 
ochrany názvu naší univerzity, doc. Benešová požádala o zpřístupnění dokumentu pro vedení jednotlivých 
fakult a vedení univerzity, aby bylo zřejmé, kolik finančních prostředků do spolků plyne od všech součástí 
univerzity, dále v diskuzi vystoupili: Ing. Gábor, Ing. Votruba 

• závěr diskuze: kancléřka informovala, že za dobu stávajícího vedení ČZU žádný studentský spolek nezískal 
povolení užívat v názvu zkratku univerzity, jedná se o spolky z předchozí doby 
 

• předseda AS ČZU předal slovo paní kancléřce, která informovala o jednání Správní rady ČZU ze dne 18. 11. 
2020, kde byl standardně předložen materiál k předchozímu souhlasu na návrh ředitele Macháčka na 
odůvodněný prodej pozemků. Správní rada ČZU návrh projednala a zpřísnila podmínky prodeje tak, že 
kupující musí být vybrán na základě výběrového řízení, s touto podmínkou byl souhlas Správní rady ČZU 
vydán. V pátek 4. 12. 2020 pan rektor obdržel otevřený dopis od pana starosty obce Vyžlovka, ještě než si 
pan rektor stihl zjistit potřebné informace a připravit potřebné podklady pro odpověď, pan starosta tento 
dopis rozeslal členům orgánů ČZU (včetně členů AS ČZU). V mezičase pan rektor pro posouzení uvedených 
skutečností ustanovil komisi, která si vyžádala další doplňující informace a provedla místní šetření. Po 
zvážení všech okolností, zejména environmentálních a sociálních dopadů a pro zachování dobrého jména 
ČZU, zrušil prodej uvedeného majetku. 

• v diskuzi vystoupili: Mgr. Michálek, Ing. Kotrba, Ing. Šánová, doc. Benešová, Ing. Votruba, prof. Matula 
 

• předseda AS ČZU informoval o setkání Akademické obce, na kterém padl návrh na předávání více informací 
ze zasedání AS ČZU např. formou zřízení RSS kanálu, který by o zasedáních AS ČZU informoval apod., nejvíce 
dotazů se týkalo ohledně elektronických voleb do AS ČZU a AS fakult 
 

• předseda AS ČZU informoval, že dle Jednacího řádu Akademického senátu ČZU by měl být zápis o hlasování 
per rollam součástí následujícího zápisu ze zasedání, nicméně je možné uvádět i stávající stav, kdy výsledek 
hlasování je součástí zápisu (ovšem bez konkrétního hlasování každého jednotlivého člena AS ČZU) 

• v diskuzi vystoupili: Mgr. Michálek 

• předseda AS ČZU vyzval k hlasování, zda členové AS ČZU chtějí, aby celý zápis z výsledku hlasování per rollam 
byl  připojen k zápisu z následujícího zasedání AS ČZU či zachování stávajícího stavu, tj. uvedení podstatných 
údajů přímo v zápisu AS ČZU  
pro uvádění celého zápisu: 7; pro uvádění ve stávajícím stavu: 14; zdržel se: 0 
  

• předseda AS ČZU informoval o sdělení auditora doc. Víta, že Jednací řád Akademického senátu ČZU 
neobsahuje informaci o tom, že AS ČZU schvaluje střednědobý výhled rozpočtu, tento bod byl již do 
dokumentu zapracován v rámci změn JŘ AS ČZU na minulém zasedání 
 

• Mgr. Michálek poděkoval Ing. Ivě Hrabánkové, Ph.D. a Ing. Iloně Dita za jejich práci na projektu HR Award 
 

• předseda AS ČZU poděkoval Mgr. Mádlové za její činnost pro AS ČZU.  
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Závěr jednání 

Ing. Votruba přítomným poděkoval za účast. Další termín jednání AS ČZU zvolen nebyl. 

 
 
 
  Ing. ZDENĚK VOTRUBA, PH.D. 
  PŘEDSEDA AS ČZU  
  V. R. 


